
 
 
Pozvání na výroční sborové shromáždění 23. března 2025 
„Aj, jak jsou milí tvoji příbytkové, jak rozkošní křesťanští sborové, Pane, v nichž Tvé jméno slavné. 
K těm se tu místům věrní shromažďují, tak jak k hnízdům ptáci se sletují, rádi, staří jako mladí.“ 

Úvodní věty jsou z písně Jana Augusty. Byl to kněz Jednoty bratrské a žil mezi léty 1500 a 
1572. Byl to výborný bohoslovec, básník a také nebojácný křesťan. Za svou věrnost Kristu byl 
uvězněn ve vězení na Křivoklátu. Tam vznikla i píseň „Aj, jak jsou milí tvoji příbytkové“. Augusta v ní 
myslí na křesťanské sbory, od nichž je teď fyzicky vzdálen. Touží po nich. Chybí mu poklady 
Kristových milostí, které se v církvi zvěstují, chybí mu obecenství věřících bratří a sester. V další 
sloce zpívá: „Já po tom toužím, můj jediný Bože,  
i žalostím a mám nad tím hoře, když jsem od těch věcí vzdálen.“  
Jan Augusta vyjadřuje to, co cítí každý, kdo navštěvuje náš sbor. Nachází v něm poklady Kristových 
milostí, když naslouchá slovům Písma svatého a kázání a když se připojuje ke společným 
modlitbám, když společně se všemi zpívá krásné písně z našeho evangelického zpěvníku. Žádná jiná 
církev nemá tak krásné písně.  
A také zakouší obecenství věřících, kteří se spolu radují a spolu nesou různé bolesti.  

Tímto bych vás všechny chtěl pozvat k účasti na bohoslužbách a dalších shromážděních. 
Přijďte  
a přicházejte. Najdete mezi námi to, o čem zpívá Jan Augusta. 
Zvláště potom zvu na bohoslužby 23. 3. 2025 v 9 hodin. Bezprostředně po nich bude následovat 
výroční sborové shromáždění, při němž uslyšíme nebo spíše uvidíme při promítání fotografií, co 
jsme za minulý rok společně prožili. Budeme také volit nové staršovstvo, které se o sbor bude starat 
dalších šest let. Na dalších stránkách najdete jména, fotografie a krátké medailonky těch, které 
budeme volit. V závěru pak najdete zprávu o životě sboru.  
 
Presbyteři se představují - březen 2025 
Osm presbyterů a presbyterek budeme volit do nového staršovstva na Výročním sborovém shromáždění 
23. března 2025 v Libštátě na dalších 6 let. Současně zvolíme i 2 náhradníky, jimiž jsou Jitka Janatová  
a Vladimír Janata.   
 

Benešová Stanislava (nar. 1957, knihovnice) 
Co pro mě znamená sbor? 

Sbor je pro mě kotva a jistota. 
Čím bych chtěl sboru v dalším období přispět? 

Ve sboru chci sloužit podle sborových potřeb a podle svých schopností. Např. 
nezahraju na žádný hudební nástroj, ale jsem připravená udělat čtené bohoslužby, 

  upéct ap. 
 
 
Jurečka Michal (nar. 1974, zvěrolékař) 

Co pro mě znamená sbor? 
Je to moje duchovní rodina, 

Čím bych chtěl sboru v dalším období přispět? 
Mám ekumenickou rodinu, a tak kromě jiné pomoci bych rád přispíval k většímu 
porozumění a spolupráci mezi evangelíky a katolíky.  



 
Jiří Kotas (nar. 1958, stavař) 

Co pro Tebe náš sbor znamená? 
Sbor je mou rozšířenou rodinou a druhým domovem. Také je pro mne oázou v poušti 
nebo ostrovem v rozbouřeném oceánu, kde nacházím zklidnění a stálá upozornění na 
čem v životě nejvíc záleží, jak se neztratit v mnohých protivenstvích světa a zůstávat 
klidným a pokorným v dnešním zmateném čase.  
Jsem hrdý na naše sborové společenství, které nyní utváří farář Petr Hudec a 

manželkou Abigail a které bylo utvářeno i minulými faráři. Jsem vděčný za bratry a sestry a rád na ně 
vzpomínám, kteří provedli sbor tím těžkým obdobím, které se snažilo takováto společenství zlikvidovat. 
Mým motem by mohlo být: „Jen víru mít, doufat a jít" pod Božími zákony a s vírou v pravdu Kristovu. 

Čím bys chtěl sboru v dalším období pomoci? 
Pomoci všude tam, kde má síla a schopnosti jsou pro náš sbor přínosem. Vykonávat mně svěřené záležitosti 
spolehlivě a zodpovědně. Být bratrem každému nově příchozímu a radostně jej vítat mezi námi.  
Zvyšovat povědomí o tom, kdo jsme a čím jsme živy a proč jsme evangelíky! Zachovávat kázání Božího slova 
v Libštátě v našem evangelickém duchu, nepodléhat světským svodům, dbát na Slovo, nezavádět cokoli, co 
by mohlo odvádět naši pozornost, uvádět nás do rozporu z naší žitou vírou! Jsem neskonale vděčný za to, že 
máme náš sbor, za bratry a sestry v něm a budu se snažit jej zachovávat ze všech sil! 
 

 
 
Kříž Vítězslav (nar. 1981 ing.IT) 

Co pro mě znamená sbor?  
Sbor pro mě znamená společenství, kde je mi dobře. 

Čím bych chtěl sboru přispět v dalším období? 
Kromě správy sborových webových stránek bych chtěl pomáhat jako místokurátor 
kurátorovi. 

 
 

 
Marie van de Loo (nar. 1972, učitelka) 

Co pro, mě znamená sbor? 
Sbor v Libštátè je pro mě místem osobních setkání a sdílení s krásnými lidmi. 
Místem, kde je možné cvičit se na krkolomné cestě uchopení i nad-lidských 
souvislostí...ve vší svobodě. 

Čím bych chtěla v dalším období sboru přispět? 
   Chtěla bych do budoucna přispět čímkoliv, co bude zapotřebí, třeba psaním přání  
  k narozeninám členům sboru ap. 
 

 
Roučková Zuzana (nar. 1956, lékařka) 

Co pro mě znamená náš sbor? 
Náš sbor pro mě znamená místo setkání, naděje, smyslu. 

Čím bys chtěla sboru v dalších letech pomoc? 
Nemám konkrétní cíl. Chtěla bych být platná tam, kde budu potřeba. Chci dále dle 
svých sil přispívat k chodu našeho společenství. 
 

 



Uzel Václav (nar. 1982, zubní laborant) 
Co pro vás sbor znamená? 

Druhá rodina. Sourozenci, kteří mě nikdy nezradili. Mají pochopení, neodsuzují, 
přemýšlí, pravdu hledají. Cítím se jako doma. Všichni jsou inspirativními lidmi, od 
nichž se mohu učit různým cnostem. 

Čím bys chtěl sboru v dalším období přispět? 
To ví Bůh. 
Kam mě postaví a jaké úkoly přede mě dá, to je na něm. Chtěl bych být otevřen, 

abych mu neodporoval, nevymlouval se, ale jeho nových výzev se zhostil tak, jak vede. Doufám, že budu 
sboru k něčemu. Mohu dát například pohled člověka z ateistického vychování, který si evangelickou církev 
našel sám. 
 
 

 
Vávrová Jana (nar. 1955, učitelka hry na klavír ZUŠ Semily). 

Co pro tebe znamená sbor?  
Setkávání s přáteli stejného smýšlení. 

Čím bys chtěla sboru přispět v dalším období? 
Chtěla bych se starat dále o hudební doprovod při bohoslužbách, pomáhat při 
sborových akcích, zvláště těch kulturních. 
  

 
 

Petr Hudec (nar. 1955, farář sboru od roku 2015) 
Co pro tebe sbor znamená?  

Je to moje rodina a domov.  
Čím bys chtěl sboru v dalším období přispět?  

Chtěl bych být dobrým pastýřem. A protože máme nyní pěknou skupinku dětí, 
chtěl bych se věnovat intenzivně práci s dětmi. Do sboru za poslední léta přišlo 
několik nových tváří. To je pro mě také výzva. Chtěl bych jim poskytnout 
nenásilné duchovní vedení.  

 
 
Zpráva faráře za rok 2024 pro VSS, které se konalo v Libštátě 23. 3. 2025. 
Statistické údaje: V loňském roce byl jeden pohřeb pana Vladislava Janaty a jeden křest sestry Boženy 
Otmarové. Svatba se ve sboru nekonala. Do sboru se přihlásil bratr Milan Šimon z Bořkova. Vedeme tedy 
101 členů. Členy ještě rozdělujeme na ty s hlasovacím právem a bez hlasovacího práva. Podmínkou 
hlasovacího práva je přispět něco na salár a alespoň o svátcích přijít na bohoslužby a samozřejmě mít 
nějaký zájem o sbor. Těchto členů je 53, což myslím není tak špatné. Zbylých 48 jsou členové tzv. papíroví.  
Pravidelně navštěvuji především členy formální nebo z okraje sboru a zvu je k účasti na bohoslužbách. 
S těmi aktivními se pravidelně setkávám při různých příležitostech. Průměrná účast na bohoslužbách byla 
23 osob, zvýšila se oproti roku loňskému o 3 osoby. VP jsme slavili podle zvyklostí 7x s průměrnou účastí 23. 
Počet komunikantu se také znatelně zvýšil. Máme radost, že za poslední čtyři roky se na bohoslužbách 
začalo objevovat cca 20 nových tváří. Kamila Brůžková ze Semil, manželé Čapkovi z Košťálova, manželé 
Hanušovi z Podlevína u Nové Paky, manželé Janatovi z Libštátu, celá rodina Novákových ze Svojku, Božena 
Otmarová z Libštátu, Zuzana Šalplachtová se třemi dětmi z Bystré, Milan Šimon z Bořkova a manželé 
Tkadlečkovi z Rybnic.  
Bohoslužby: Konaly se celkem 53x. V létě v kostele, v zimě na faře v modlitebně. Bohoslužby jsem vedl 
převážně já. Z dalších kazatelů kázáním posloužili např. B. Matějka, J. Hudec, K. Roskovcová, P. Pokorný, L. 
Ridzoňová. Čtenými posloužila Helena Kotasová. Na Spálově se konaly bohoslužby 2x o prázdninách a na 
Štědrý den – účast 50. Dětská vánoční slavnost se konala třetí adventní neděli, účinkovalo 13 dětí celková 
účast při těchto bohoslužbách byla 75. Dárky pro děti připravila a darovala Irena Janatová, stromek dodal 



Pavel Janata. Díky za to. Před Vánocemi jsme také dali dohromady pěvecký sbor – P. Hudec, A. Hudcová, J. 
Vávra, O. Křížová, M. van de Loo, Maruška Nováková, Dorotka Nováková, J. Nováková, Kamila Brůžová, 
Vašek Uzel. Na klávesy nás doprovázela Jana Vávrová. Zazpívali jsme tři písně při dětské slavnosti a na 
Spálově. Na tomto místě moc děkuji Janě Vávrové za hudební doprovod při bohoslužbách po celý rok. 
Důležité je, že máme další varhaníky, Marie van de Loo, Ondřej Matějka, Helena Kotasová. Bohoslužby se 
také konaly v kostele na Hořením konci - při svátku Nanebevzetí Páně – účast 10. Jako obvykle se netradiční 
bohoslužby konaly na Zelený čtvrtek, přijeli i bratři a sestry z Jičína. Četli jsme pašijní úvahy prokládané 
písněmi ze Svítá. Účast 20.  Nakonec zmíním ještě společné bohoslužby evangelíků ze 4 sborů Jilemnice, 
Křižlice, Vrchlabí, Libštát ve Vrchlabí - účast byla 130 - počítám i sbor Consonare, evangelíků z našich sborů 
bylo asi 100.    
Děti: Skupinka dětí v náboženství se nám rozrostla. Máme z toho velkou radost. V současné chvíli do 
náboženství chodí Eliška a Matěj Křížovi, Laura Sedláková, Ondra Kubec, Vítek Lukeš, Radovan a Jindříšek 
Uzlovi, Marie, Dorotka a Matylda Novákovy, Greta, František a Esterka Šalplachtovi, Sofie Grösslová.  Občas 
zavítá i někdo další z kamarádů. Část dětí je hudebně nadaná, a tak zájemce učím na zobcovou flétnu  
a kytaru. Děti tak mohou doprovázet písně při dětských bohoslužbách na hudební nástroje. Konáme také 
častěji dětské bohoslužby, protože je o ně zájem a s dětmi přijdou na bohoslužby rodiče někdy i prarodiče. 
Musím také zmínit, že s dětmi nám velmi pomáhají maminky – O. Křížová a J. Nováková. Nárůst počtu dětí  
a práce s nimi je pro budoucnost sboru velmi nadějná.   
Biblické hodiny pro dospělé: Scházíme se v období od Adventu do Velikonoc. Průměrně nás bývá 8. 
Scházíme se po rodinách. Skupinka zájemců je stabilní, někdy se přidá i někdo další. Letos probíráme 
epištolu Filipským. 
Pastorace: Posíláme blahopřání všem členům sboru s pozváním na bohoslužby – psaní blahopřání má na 
starosti Marie van de Loo. Navštěvujeme staré a nemocné a jinak potřebné bratry a sestry u nich doma, 
v nemocnici nebo přicházejí po domluvě na faru. Do pastorační činnosti lze jistě zařadit i návštěvy 
okrajových členů sboru, o nichž byla řeč výše. Tato část pastorace je dosti intenzivní.   
Libštátské pozdní léto: Děkuji Jardovi Vávrovi za organizaci a zajišťování festivalu. Na koncerty a další akce 
přichází množství nejrůznějších zájemců. V našich kostelích se konaly tři krásné koncerty a na Spálově 
výstava repliky korunovačních klenotů. Podrobný program léta přikládám ke zprávě. Zvláště bych chtěl 
zmínit krásné koncerty Jany Vávrové mladší s přáteli při slavnosti posvěcení zvonice a na konci roku. 
Staršovstvo: Staršovstvo se sešlo celkem 7x v loňském roce na řádných i mimořádných poradách a řešilo 
všechny aktuální duchovenské, hospodářské, finanční a organizační záležitosti sboru. Pokud jde o 
budoucnost sboru staršovstvo si uvědomuje, že až odejdu do trvalého důchodu, bude sbor nucen patrně 
hledat jiný způsob fungování, např. personální unii se sousedním sborem. Tyto otázky však pro nás nejsou 
zatím na pořadu dne, chceme se plně soustředit na rozvoj sborové práce, využití sborového potenciálu.  
S bratry kurátorem a místokurátorem se ovšem pravidelně účastníme porad zástupců sborů v našem 
regionu, vyměňujeme si zkušenosti a plánujeme společné akce. Též si vypomáháme. V současné době např. 
já i Blahoslav Matějka vypomáháme uprázdněné Jilemnici vedením nedělních bohoslužeb!!! Na schůzi 
staršovstva jsme také hodnotili rozvojový plán sboru a konstatovali, že z našich plánů se podařilo splnit vše 
podstatné – viz příloha.  V roce 2025 budeme volit nové staršovstvo. Mám radost, že všichni současní 
členové jsou ochotni znovu kandidovat. 
Zvonice: V roce 2024 jsme dokončili stavbu zvonice, slavnost posvěcení zvonu za účasti synodního seniora  
a dalších hostí proběhla 22. 9. Od této neděle pravidelně zvoněním svoláváme k bohoslužbám a dalším 
sborovým akcím. Slavnost se vydařila. Účastnilo se jí 172 lidí. Na zajištění hladkého průběhu se podílela 
většina členů sboru. Zpráva o slavnosti vyšla v Evangelickém časopise. Podrobnosti budou ve zprávě br. 
kurátora. Zvonění nejstaršího zvonu v naší církvi nesvolává jen ke sborovým shromážděním, ale též 
k setkáním celé obce, u zvonice se konalo např. setkání k výročí vzniku republiky 28. 10 i k 17. listopadu. 
Důležité je také uvést, že jsme si zvonici zaplatili z darů členů a přátel sboru, z dotace od městyse  
a z našetřených sborových prostředků, Nežádali jsme o celocírkevní dary ani o dar z JJ ani o dary z GAW  
a HEKS!!!  
Ekumena: V roce 2024 jsme též připravili ekumenické bohoslužby s katolíky. Šlo o vzpomínku na zesnulé 
občany Libštátu v roce 2024. Vzpomínka se konala v katolickém kostele, vedli ji jáhen Pavel Šimůnek, já  
a pan starosta. Po letech ochladnutí vztahů to vnímáme jako důležitý krok k ekumenické spolupráci.  



Solidarita mimo sbor: Sbor byl i loni solidární. Kromě povinných celocírkevních sbírek jsme vykonali sbírku 
na Kongo. Kolik peněz jsme vybrali na mimosborové účely, uslyšíme ve zprávě finanční. Také jsme vybrali 
nemalou částku na postižené povodněmi!!!! 
Prezentace sboru: V. Kříž se stará o sborové webové stránky. Pravidelně je aktualizuje. Do nabídky jsme 
zařadili další odkazy – inspirativní texty. Píšeme pravidelně do libštátského zpravodaje o událostech ve 
sboru, pořádáme bazar oblečení pro širokou veřejnost. Konáme koncerty pro veřejnost. Informujeme  
o sborovém dění ve vitrínách u fary a na Spálově.  
Presbyterní konference: Na jaře jsme připravili velmi vydařenou presbyterní konferenci. Vedl ji synodní 
kurátor J. Schneider. Hlavní téma bylo Izrael a v druhé části jsme se věnovali novým písním z nového 
zpěvníku. Účast 51.  
Zpěv, hudba ve sboru: Máme přiležitostný pěvecký sbor, je doplňován dětmi, máme vynikající varhanici 
a učíme se při bohoslužbách nové písně, učím děti hře na flétnu a kytaru a děti již při bohoslužbách pro děti 
doprovázejí naučené písně. Konáme koncerty duchovní hudby.  
Závěrem  
Chtěl bych vyzdvihnout dvě věci, jednak práci s dětmi a potom nově přišlé lidi do sboru. Je to velký 
potenciál, kterému se chceme v dalších letech intenzivně věnovat.                 P. Hudec 
 
Bazar: Už se stalo tradicí pořádání bazaru v KD Libštát a bylo tomu tak i v uplynulém roce. Sešlo se poměrně 
hodně věcí k prodeji a výtěžek byl věnován na dva účely: na podporu střední zemědělské školy v Kongu 
(adh-congo.org/cs/). Kormě výtěžku z bazaru přispívá několik jednotlivců z našeho sboru na tento účel 
nemalou částkou pravidelně každý rok a tu doplňujeme do výše 25 tisíc prostředky z bazaru.  
Druhým účelem, na nějž šly získané prostředky, byly povodně, které zasáhly především severní Moravu. 
Děkujeme všem, kteří přispěli ať už při bazaru nebo konkrétními dary na oba účely. 
Bazar trval opět 4 dny na začátku listopadu, na letošní rok máme rezervován KD Libštát poslední týden 
v říjnu. Chci podělkovat za pomoc všem, kteří při bazaru pomáhali, především pak manželům Křížovým st., 
kteří tam byli po všechny dny téměř od rána do večera. Podle mých údajů se podílelo na hladké organizaci 
asi 28 lidí ze sboru a 7 z obce a hostí odjinud (celkem 35 lidí). Výdělek činil 68159 Kč.  
Ubytování na faře: Pokračuje ubytování na faře. V minulém roce jsme zde ubytovali na 30 skupin  
a jednotlivců, celkem 314 osob. Výdělek činil cca 200 tisíc. Velký zájem o ubytování mají kromě naší církve 
především skupiny z CB z různých míst. Některé skupiny sem jezdí již po několikáté. V letošním roce máme 
již téměř celé prázdniny obsazené: na konci června a začátku července zde bude tábor z Břeclavi, pak tábory 
dalších našich sborů Nymburk, Most, dále CB Havl. Brod, v srpnu tábory našich sborů Praha Jarov a Kolín. 
Mezitím zde budou ubytováni hosté při svatbě manželů Sýkorových. Svatba se bude konat 2. 8. v luterském 
kostele.               A. Hudcová 
 
 
 

https://adh-congo.org/cs/updates/projects

